
Zapisnik sa 2. sjednice Turističkog vijeća Turističke zajednice Općine Lastovo održane 15. lipnja 2021. 

godine s početkom 20 sati. 

Nazočni vijećnici: Anita Jančić Lešić, Eduard Bačko, Milka Mihoč, Meri Glumac, Željko Kurta, Gojko Antica, 

Adela Šarić-Nikolić  

Odsutni vijećnici: Ivana Marčeta-Frlan, Lucijana Barbić  

Ostali nazočni: Bruna Rizvanović, Diana Magdić 

 

Anita Jančić Lešić, predsjednica Turističkog vijeća Turističke zajednice Općine Lastovo, otvara sjednicu, 

pozdravlja nazočne te utvrđuje da je na sjednici nazočno sedam vijećnika i da Vijeće može pravovaljano 

odlučivati te predlaže sljedeći dnevni red. 

 

DNEVNI RED: 

1. Zapisnik sa 1. sjednice TV Turističke zajednice Općine Lastovo 

2. Izvještaj o poduzetim aktivnostima prema zaključcima sa 1. sjednice TV TZOL 

3. Analiza dosadašnjeg turističkog prometa i predviđanje sezone 2021.  

4. Manifestacije TZ-a i potpore manifestacijama u ljetnoj sezoni 2021. 

5. Razno na prijedlog vijećnika 

 

Predsjednica je upitala vijećnike imaju li prijedloge dopuna dnevnog reda, a nakon obavljenog glasanja, 

predsjednik je ustvrdio da je jednoglasno usvojen dnevni red.  

 

 

RAD PO USVOJENOM DNEVNOM REDU 

 

TOČKA 1: Zapisnik sa 1. sjednice TV Turističke zajednice Općine Lastovo 

 

Predsjednica Anita Jančić Lešić upitala je članove imaju li primjedbe ili dopunu na zapisnik 1. 

sjednice TV TZOL koji su prethodno primili putem e-pošte. Kako nitko nije imao primjedbi, Predsjednica 

je zaključila 1. točku i stavila je na glasanje.  

Točka 1. usvojena je s jednim suzdržanim glasom (Anita Jančić Leđić, nije bila prisutna na 1. 

sjednici). 

 



 

TOČKA 2: Izvještaj o poduzetim aktivnostima prema zaključcima sa 1. sjednice TV TZOL 

 

 Diana izvještava o učinjenom prema zaključcima 1. sjednice TV TZOL. Općina Lastovo i Turistička 

zajednica su zajednički realizirale postavljanje novih klupa u Ublima. Nije podnesen zahtjev Lučkoj upravi 

za sanaciju rive u Mihajla i nije ponovljen zahtjev NPKLM-u za sanaciju kanalizacije od Pjevora put Lučice 

zato jer se zahtjevi nisu mogli realizirati do početka sezone, ali obje te odluke treba aktualizirati odmah po 

završetku sezone. Hrvatskim cestama je upućen zahtjev za postavljanjem putokaza prema Skrivenoj Luci 

u Ublima i tabla je postavljena.   

 Na društvenim mrežama (Facebook, Instagram) premijerno je prikazan promotivni spot TZOL.Za 

planirano javljanje na natječaj INA-e nije bilo dovoljno vremena za usaglašavanje partnera pa tako prijava 

nije izvršena. Od posljednje sjednice TV TZOL, Park prirode je ispunio zahtjev i regulirao osvjetljenje 

sidara. Djelomično je realizirana zelena ograda na smetlištu. Time su zaključujene stavke prema 

Odlukama i zaključcima 1. sjednice TV TZOL. 

 Meri pita zašto nakon postavljanja klupa područje nije očišćeno i zašto nisu postavljene dodatne 

dvije kante za smeće o kojima je bilo govora. Također, pita što će se učiniti s granjem koje je ostalo nakon 

postavljanja putokaza za Skrivenu Luku. Diana odgovara da prvo pitanje treba postaviti Lucijani, a drugo 

Ivici Šutiću. Gojko napominje da je na dan sjednice vidio vozilo za čišćenje Hrvatskih cesta koje radi „od 

table do table“ i pita može li se tim vozilom napraviti nešto oko Portorusa. Diana dodaje da s raznih strana 

dobiva niz prigovora o tome kako je Lastovo nepokošeno i puno smeća te da je razgovarala i s Lucijanom 

i s Parkom te da obje ustanove imaju praktičan problem – nedostatak ljudi koji bi obavili košnju i čišćenje. 

I jedni i drugi predložili su zajedničku akciju u koju bi se uključili i vatrogasci. Zarasla su i naselja i rute koje 

se predstavljaju kao turističke, „Iz sadašnjosti u prošlost“ i „Put crkvica“. Meri dodaje da su i svi 

biciklistički putevi zarasli. Gojko, Edi i Meri podsjećaju na načine kako se tu u prošlosti rješavalo – javni 

radovi, natječaj Parka – što je sve o ovom datumu neprimjenjivo. Milka pita tko je zadužen za čišćenje 

ceste od Lastova do Zaklopatice. Anita odgovara da je Ivica Šutić zadužen, kao zaposlenik Županijskih 

cesta, za održavanje ceste Lastovo-Ubli i da tu uredno održava, a da sve ostalo bi trebalo dogovoriti i to je 

sve na nivou usluge da se strojem nešto odradi mimo cesta za koje su zaduženi. Anita se obavezuje 

raspitati može li se sad nešto s njima napraviti te postoji li neki dogovor s Ivicom i o čišćenju ostalih cesta. 

Diana podsjeća da to neće riješiti zaraslost stuba u naselju Lastovo, niti staza. Milka kaže da se do Korita 

ne može doći. Opet se podsjeća na natječaje Parka od prije tri godine koji su uključili različite aktere, ali 

Edi zaključuje da je za to „prošao voz“.  



 Milka pita jesu li se sastali Komunalac i Park prirode vezano uz prikupljanje otpada s jahti. Diana 

odgovara da je to pitanje bilo postavljeno na prošloj sjednici kada je Lucijana odgovorila da nije, a sada 

Lucijane nema da joj ponovimo pitanje. Gojko kaže da je Lucijana poslala upit, ali da ni Park nema 

djelatnika, a da posebno plovilo koje su dobili na natječaju još nije stiglo. Prikupljanje se ne može obavljati 

gumenjacima, a na tom posebnom plovilu trebao bi biti djelatnik Parka i djelatnik Komunalca. Anita pita 

može li Park osigurati djelatnika Parka i plovilo posebno, a da Komunalac osigura svog djelatnika. Gojko 

kaže da je to bespredmetno dok nema plovila te naglašava da Park preuzima odgovornost da taj 

prikupljeni otpad bude sortiran i razdvojen. Smatra da je veći problem biti naći djelatnike. Milka 

napominje da u Veloj Luci sve uvale čisti Komunalac. Diana ponovno pita ima li načina da se u iduća dva 

tjedna ikako na poziv Turističkog vijeća po nekakvom planu, a plaćeno ili uz pomoć volontera, barem 

minimalno očisti to što je problematično. Anita pita ima li Turistička zajednica ikakvih sredstava za tu 

namjenu, Diana odgovara da više nema, da su prema planu potrošena sredstva za čišćenje uvala. TZ-u su 

smanjeni prihodi od pristojbi i sada naročito nema ekstra sredstava. Anita pita ima li Park kosilica i 

puhalica, Gojko odgovara da imaju, ali nemaju djelatnika. Anita pita mogu li posuđivati opremu ljudima 

koji nisu njihovi zaposlenici, Gojko odgovara da – da. Ponovno se spominje DVD, gdje su počela dežurstva. 

Edi kaže da dok su čistili DVD i udruge da je sve bilo sjajno počišćeno. Bruna podsjeća da je nakon toga 

Park odlučio sredstva koja su davali udrugama potrošiti na zaposlenje djelatnika i da je i to funkcioniralo 

jer su imali dva djelatnika na košnji, no ove godine ih više nemaju. Kaže i da je visoki datum i da se prije 

čistilo u svibnju. Zaključuje se da se Park pita može li se organizirati čišćenje uz pomoć DVD-a i udruga. 

Edi smatra da je bez obzira na zaključak – prekasno.  

 

TOČKA 3: Analiza dosadašnjeg turističkog prometa i predviđanje sezone 2021.  

 

 Anita otvara treću točku Dnevnog reda. Diana uvodno iznosi da će TZ-u definitivno biti smanjeni 

prihodi u 2021. godini. Smanjena je pristojba, dio obveznika je oslobođen plaćanja. Pozitivna informacija 

je da je već sada na Lastovu gotovo nemoguće naći smještaj kod privatnih iznajmljivača u srpnju i kolovozu. 

Od 01.01. – 15.06.2021. je na Lastovu boravilo 1033 ljudi – u istom periodu prošle godine bilo ih je samo 

343, a 2019. godine 1456 – dakle, oporavljamo se u odnosu na prošlu godinu. Slično je i s noćenjima, do 

sada ih je ostvareno 5653, prošle godine ih je bilo 2720, a 6500 u 2019. godini. Diana smatra da tome 

pridonosi i to što Hrvatska turistička zajednica reklamira ciljano otoke kao mjesta sigurnija od ostalih. Otoci 

bi i dugoročno mogli biti među privlačnijim destinacijama i vjerojatno svoje marketinge oblikovati oko 

teme sigurnosti. Meri pita ima li podataka o nautičarima, Diana kaže da te podatke treba tražiti od Parka. 



Drugi simptom uočen analizom nekoliko proteklih godina je porast domaćih gostiju u odnosu na strane, 

ove su godine, za sad, gotovo izjednačeni. Tek ćemo vidjeti koliko tome pridonosi nova svakodnevna 

katamaranska veza s Dubrovikom. Diana napominje da već postoje prigovori, i od turista i od Lastovaca, 

da je plovidbeni red nepovoljan, Anita odgovara da je prilagođen otočanima, da stignu u jednom danu 

doći u i otići iz Dubrovnika bez noćenja te da naši gosti odlaze na izlet u Dubrovnik. Obavještavaju se svi 

da će uskoro ići i linija None Ane. Obje su linije subvencionirane. Svi se slažu da je to dobro za Lastovo, da 

turisti mogu otputovati na izlete.  

 Željko kaže da su na dubrovačko tržište izašli preko Dubrovnik Insidera, kroz akciju „Dođite na 

Lastovo“. Kaže da je nešto gostiju dolazilo već na dva, tri dana. Najavljuje i reportažu o hotelu i otoku te 

kaže da to nije samo stvar hotela i da će moliti suradnju za neki obilazak kada novinari dođu. Također, 

kreće se s objavom članaka koji se tiču lastovske povijesti, s naglaskom na sokolarstvo. Uslijedila je 

petominutna rasprava između Željka i Gojka oko povijesnih događanja. Diana moli Željka da uvijek 

obavještava TZ oko budućih dolazaka novinara i programu hotela kako bi bili spremni odgovarati na 

pitanja.  

 Diana obavještava Vijeće da je dogovorila besplatno tjedno javljanje na Radio Ragusu. Također, 

ne radi se o sezonskom javljanju, nego cjelogodišnjem. Meri i Željko smatraju da bi se u eter trebali javljati 

stručnjaci za pojedine lokalne teme. 

 Diana obavještava da je Park sam realizirao jingl-reklamu koja se emitira na Radio Ragusi i Radio 

Dalmaciju, o čemu je bilo govora na posljednjoj sjednici TV TZOL u 2020. godini. Općenito je Lastovo puno 

po medijima ove godine. Željko komentira i da je od početka kampanje na Dubrovnik Insideru broj 

komentara i dijeljenja respektabilan. Diana najavljuje snimanje HTV-ove 25-minutne emisije „Ostani na 

otoku“ u srpnju. Na sedam stranica je izašao članak u časopisu „More“. Posjetio nas je Ivan Goleš iz 

„Zaboravljene Dalmacije“ – također vrlo praćeno.  

 Anita zaključuje da je otočkom turizmu pomogla situacija s koronom, što potvrđuje i Bruna 

brojkama o prošlogodišnjem padu turističkih dolazaka koji je na Lastovu bio značajno manji nego u ostatku 

županije. Diana napominje da i globalne analize trendova oporavka turizma idu u prilog tome da otoci, pa 

i Lastovo, budu među prvima koji će doseći predkoronske rezultate.  

Diana smatra da su komunalni problemi kojima se bavimo iz sjednice u sjednicu – rješivi, Edi 

smatra da i nisu tako lako, da se ne mogu riješiti ni osnovne stvari, poput košnje. Meri smatra da će to 

plovilo koje dolazi Parku riješiti puno toga. Na primjedbu da to ne rješava problem radne snage, Meri pita 

zašto ne uvozimo radnu snagu kao druge sredine, Edi i Diana podsjećaju na problem smještaja. Adela i 

Gojko spominju i volontere koji se nude čistiti otok, a Bruna izvještava Vijeće o tome da je zadnja ponuda 



planinarskog društva iz Rijeke ozbiljno razmotrena na zajedničkom sastanku s Parkom prirode i, s obzirom 

da sada nijedan subjekt nema novaca platiti im smještaj u potrebnom trajanju, dogovoreno je javljanje na 

natječaje, ali je i vrlo visoka vjerojatnost da će volonteri biti tu već iza ljeta, uz potporu Parka, TZ-a, Općine. 

Njih je četrdesetak, dolazili bi kroz dva tjedna u smjenama (20 + 20). Ponudu za njihov smještaj Park je 

tražio od Domina. Diana napominje da je taj ilegalni deponij koji su se namjerili očistiti takvog karaktera 

da će se možda morati tražiti projekt sanacije. Također, Bruna kaže da se Jelena Matoković založila da 

Lastovo uđe u sponzorski program Ožujskog piva koji okuplja volontere i putuju gdje treba. Lastovo bi 

trebalo u budućnosti biti na popisu tih mjesta koja čiste. Gojko prepričava osobna iskustva s radionica i 

projekte koje je sam radio, te ideji nabave malčera od prije 12 godina. Edi kaže da se više puta već pričalo 

o nabavi malčera, koji bi na otoku služio za mnogobrojne funkcije, ali da je sve ostalo samo na priči. Anita 

spominje da su trenutno otvoreni EU natječaji za opremanje DVD-a, a Gojko dodaje da bi profesionalna 

vatrogasna postrojba s takvim vozilom imala cijele godine posla na što mu Anita odgovara da već imaju 

cijele godine posla. Zaključuje se da treba naći namjenska sredstva za malčer (višenamjensko vozilo). 

Diana slijedom upita gostiju postavlja pitanje rasporeda testiranja na Covid-19 za turiste kakvo 

je dostavljeno od Županijskog zavoda za javno zdravstvo. Anita odgovara da se PCR test radi 

ponedjeljkom, srijedom i petkom, kako piše, jer se uzorci šalju u Dubrovnik, a nalazi dolaze idući dan 

popodne, a brzi antigenski testovi se mogu napraviti bilo kad no ambulanta ne može dnevno napraviti 100 

testova, niti je broj testova neograničen, pa su grupe problem. Ambulanta ne može uz redovan posao 

obaviti nenajavljenu grupu od 50 ljudi. Anita preporučuje da je bi individualce bilo dobro uputiti da čim 

dođu, da se najave za testiranje. Diana se obavezuje distribuirati preporuku gostima da se čim prije 

(telefonom) najave za testiranja. 

Diana izvještava o dva projekta koji su u ovoj godini i po sredstvima i po utrošenom vremenu veći 

za TZ. Prvi je „Što su jeli naši stari?“, za koji su dobivena sredstva od FLAG-a, a u okviru kojeg je nabavljeno 

sve što se do sada moglo, a opisano je odobrenim programom. Za sada utvrđeni datum održavanja je 17. 

srpnja. Projekt je bitan za promociju podcijenjene lastovske gastronomije. Diana podsjeća da će tih dana 

na Lastovu biti i HTV-ova ekipa pa bi tako manifestacija mogla dobiti i dodatnu promociju. Što se tiče 

projekta „Lastovo – otok zvijezda“, Diana izvještava da su upravo ovaj tjedan s Dorianom Božičevićem iz 

Hrvatskog astronomskog saveza organizirana predavanja i javna promatranja. Podsjeća da je u travnju na 

Lastovu gostovao Ante Radonić s dva predavanja i promatranjem, a i napravio prilog za emisiju 

Andromeda o Lastovu. Diana apelira da se u idućih par dana održi zajednički sastanak predstavnika 

Općine, Parka prirode, TZ-a, Osnovne škole „Braća Glumac“ i HAS-a, kako je već ranije najavljeno i za što 

su već upućeni pozivi, ali bez konačne potvrde svih aktera (fali Park). Diana kratko podsjeća na razloge 



zašto se ponovno krenulo u projekt, zašto je Lastovu poželjno dobiti status Parka tamnog neba, što to 

znači za cjelogodišnji turizam… Bruna podsjeća da je još prošle godine trebala biti provedena anketa u 

školi o zainteresiranosti đaka za vannastavnu aktivnost – astronomiju – i da treba sa njima utvrditi što je 

s tom anketom (s pedagoginjom), jer dugoročnost projekta garantira jedino uključivanje aktivnosti u 

školu. Ako su učenici zainteresirani, treba još biti i neki profesor – Diana kaže da bi to mogla biti Ana Lešić, 

aktualna nastavnica informatike, a uskoro i fizike. Kao mogući se još spominju Ronald Đivoje (Diana se ne 

slaže) i Majana Engelbreht. Diana još napominje da ovaj tjedan, osim Božičevića, na Lastovo dolazi i Ivan 

Sardelić iz Astronomskog društva Korčula, kako bismo se posavjetovali i oko eventualnog osnivanja 

udruge i oko eventualne suradnje s korčulanskim školama. Odlučuje se da se u daljnji nastavak projekta 

Lastovo – otok zvijezda uključi i Osnovna škola Braća Glumac. 

Diana još izvještava da su prelomljene i u tisak poslane brošure, karte i leci, da je postavljena 

nova informativna tabla na Luži (odluka sa 16. sjednice TV TZOL), obavljene su tri akcije čišćenja – Mihajla 

i Lučica, Zaklopatica, Dragovode – u suradnji s Parkom i Komunalcem. TZ je platio odvoz za te tri, plus za 

zbrinjavanje velike količine smeća koju je prikupio Roni u uvali Zace, a odvezao Park gliserima i dovezao 

na Sozanj.  

Za kraj, Diana prenosi stalne prijave problema sa hot-spotom, od nedostupnosti interneta do 

nejavljanja servisera čiji kontakt ima TZ. Bruna kaže da problem traje od kad postoji hot-spot i pita se koje 

održavanje plaćamo ako ono ne postoji. Diana, s obzirom da je to postavljeno po projektu koji je dobila 

Općina, smatra da će oni imati više uspjeha u traženju da hot-spotovi profunkcioniraju. Anita predlaže da 

se pošalje dopis da to ne radi i da se više neće plaćati. Detalje ugovora najvjerojatnije zna Margaret Hropić. 

 

TOČKA 4: Manifestacije TZ-a i potpore manifestacijama u ljetnoj sezoni 2021. 

 

 Raspored manifestacija za ljeto 2021. godine je napravljen – pokriveni su gotovo svi vikendi u 

srpnju i kolovozu. Festival Lastovo – otok glazbe održat će se od 12. do 15.08., dolazi nam opet Kino 

Mediteran s najmanje dvije projekcije tjedno, još dvije ribarske večeri uz „Što su jeli naši stari“, folklorna 

večer, tri koncerta klasične glazbe, 10.07. je Lastovo Trail. Treba objaviti hitno javni poziv za potpore 

manifestacijama od strane Turističke zajednice. Adela nabraja datume kada planira nastupati klapa 

Ladesta, počev od 18.06. Milka pita kako je riješena ponuda Kvarteta Rucner, Diana odgovara da Turistička 

zajednica nema sada sredstava za zadovoljenje njihovih uvjeta dolaska i nastupa, a da je ukupan budžet 

potpora 25.000 kn. Bruna se pridružuje objašnjenju da ne može TZ njima platiti 8 dana boravka, ako 

drugima plaća jedno noćenje. Sugerirano im je da se prijave na natječaj Ministarstva kulture. 



 Donesena je odluka da se objavi javni poziv za potporu manifestacijama na području Općine 

Lastovo. Jednoglasno je prihvaćen prijedlog da Komisiju za ocjenu prijava čine: Meri Glumac, Gojko 

Antica i Diana Magdić. 

 Bruna još podsjeća na otkrivanje ploče Ivi Dražiniću, izvještava o dogovorima oko nastupa (kćeri 

ili prijatelja), a Diana potvrđuje da je naručena aluminijska ploča. Anita će provjeriti što je s odlukom da 

se promijeni i ime dijela ulice u Ulicu Iva Dražinića, odnosno upućuje Dianu da napiše formalni upit 

pročelnici. 

 

TOČKA 5: Razno na prijedlog vijećnika 

 

 Meri naglašava da je jedini ovlašteni vodič  za otok Lastovo s obzirom da se radi o zaštićenoj zoni. 

„Posjetiteljski centar“ u Žminjač dolu nije završen, dodaje Meri, pa pita Turističko vijeće za mišljenje bi li 

ga otvorila nedovršenog ili da pričeka. Bruna nekoliko puta ponavlja da ne razumije pitanje i zašto se 

postavlja vijećnicima. Meri objašnjava da radi neki posjetiteljsko-interpretativni centar vojne zone, zda 

sad.  

 Milka pita Gojka, pozivajući se na prošlu sjednicu, što će biti s Koritima. Gojko (ponovno) odgovara 

da Korita mogu ići u sanaciju samo prema Prostornom planu. Kaže da je to plaža koja je prirodna i može 

se samo vratiti u prvobitno stanje. Adela dodaje da treba sanirati i Borovu i Korita jer da užasno izgledaju 

i da ljudi tamo padaju te ne mogu pristupiti moru. Gojko ponavlja da to nije stvar Parka, Milka ponovno 

pita da čija je onda i tko tu koči. Milka se poziva na (ilegalno) betoniranje u dijelu otoka (Ubli i Pasadur), a 

inatom proglašava nedozvoljavanje da se urede Korita. Bruna kaže da bi Zaklopatica trebala biti prioritet 

jer nema nikakvu plažu. Rasprava završava u općoj kakofoniji. 

 Milka pita za autobusni prijevoz vikendom. Anita odgovara da je potpisan ugovor s prijevoznikom 

po kojem će Općina plaćati 20.000 kn, a još toliko i Ministarstvo, za subvencioniranje starih i djece, da bi 

uopće vozili. Diana potvrđuje da skoro svaki dan zove Arrivu, jer 18.06. je zadnji dan škole i od tada nadalje 

se ne zna koji će biti raspored vožnji, a natuknuli su da možda neće biti autobusa uopće, ne samo 

vikendom. Raspravlja se o tome koliko mogu putnika preuzeti taxiji.  

 Milka pita što je s trailerima i barkama u Zaklopatici, kaže da je zvala i komunalnu redarku prema 

Dianinoj sugestiji i da je to učinila i dobila odgovor da su trebali biti maknuti 1. svibnja. Diana kaže da 

prima žalbe i na građevinske radove koji su još u tijeku.  

 Željko iznosi prigovor što se na Jadrolinijinim stranicama ne vidi jasno da postoji trajekt za 

Lastovo u 10:15 h i da gosti vide samo onaj u 17:30 h. Smatra da tako gubimo mnogo gostiju. Moli da se 



na Jadroliniju preko Općine napravi pritisak da to isprave. Bruna kaže da su već urgirali i da je jedino 

ponuđeno da to piše na početnoj stranici Jadrolinije. Daljnji je problem što njihov raspored plovidbe 

preuzimaju i svi drugi.  

 

Sjednica je završena u 21:45 h. 

 

Zapisnik sastavila: Diana Magdić 

 


